

FORUM SOCIALE TUNISI

MARCH 25 – WATER JUSTICE DAY IN TUNIS

As the global water crisis deepens around the world, we water justice advocates see the problem as a political one. The water crisis highlights the extent to which injustice and environmental devastation are intrinsic to the dominant global agenda of neoliberalism. As corporations scramble to acquire greater access to scarce water resources in order to ensure continued economic growth, we are communities and solidarity organizations asserting our right to defend water sources for people and the planet. Because water is a cross-cutting issue that is central to many of our struggles for justice, we will hold a water justice day prior the World Social Forum allowing groups to connect, share strategies and ideas.

Goals:

- Bring together key allies of the water justice movement
- Explore strategic discussion trends, challenges and opportunities for the water justice movement with emphasis on strategies and solutions being employed currently
- Explore intersections with other sectors/struggles (climate, mining, dams, anti-colonial struggles)
- Hear updates from activists involved in key struggles
- Share strategies for water justice
- Connect water justice advocates from around the world with Tunisian movements
- Link global campaigns with local water justice struggles in the Maghreb and around the world

Convening organizations:

- Blue Planet Project
- Comitato Italiano Contratto Mondiale sull'acqua Onlus - Cicma Onlus
- European Water Network
- Eyes Network
- Federación española de Ingeniería Sin Fronteras
- Focus on the Global South
- Food and Water Watch / Food and Water Europe
- France Libertés
- Jubilee South Asia Pacific Movement on Debt and Development
- Indigenous Environmental Network
- International Rivers
- Institute for Agriculture and Trade Policy
- The Italian Forum of Water Movements
- Les Petits Débrouillards
- Polaris Institute
- Public Services International
- Transnational Institute
- Via Campesina

When: March 25, 2013

1- 7 pm - Location: Université de Tunis, Blvd du 9 Avril (room to be confirmed)

For more information, please contact: meera@canadians.org

25 MARS : JOURNEE DE LA JUSTICE SOCIALE DE L'EAU A TUNIS

Description :

Avec l'aggravation de la crise mondiale de l'eau à travers le monde, nous, défenseurs de l'eau comme droit humain et bien public, voyons le problème comme politique. La crise de l'eau met en évidence à quel point l'injustice et la dévastation de l'environnement sont intrinsèquement liés à l'agenda mondial du néolibéralisme. Pendant que des entreprises se bousculent pour acquérir un plus grand accès aux ressources d'eau limitées afin de leur assurer une croissance économique continue, nous sommes des

communautés et des organisations de solidarité qui affirment notre droit de défendre les sources d'eau pour les gens et la planète.

Parce que l'eau est une question transversale qui est au cœur de bon nombre de nos luttes pour la justice, nous allons organiser une Journée de la justice de l'eau avant le Forum social mondial qui permettra à des groupes de se rapprocher et de partager stratégies et idées.

Objectifs :

- Réunir les principaux alliés du mouvement de l'eau
- Explorer les défis, opportunités et tendances de discussions stratégiques pour le mouvement pour la justice sociale de l'eau en mettant l'accent sur les stratégies et les solutions actuellement employées
- Parcourir les intersections avec d'autres secteurs / luttes (climat, mines, barrages, luttes anticoloniales)
- Écouter les mises à jour de militants engagés dans les luttes clés
- Partager des stratégies pour la justice de l'eau
- Relier les défenseurs de la justice de l'eau de partout avec les mouvements tunisiens
- Lier les campagnes mondiales avec les luttes en faveur de la justice locale de l'eau au Maghreb et ailleurs dans le monde

Organisations convocatrices :

- Projet Planète bleue (Blue Planet Project)
- Eyes Network
- Federación española de Ingeniería Sin Fronteras
- Comitato Italiano Contratto Mondiale sull'acqua Onlus - Cicma Onlus
- Focus on the Global South
- Food and Water Watch / Food and Water Europe
- France Libertés
- Jubilee South Asia Pacific Movement on Debt and Development
- Indigenous Environmental Network
- International Rivers
- Institute for Agriculture and Trade Policy
- Institut Polaris
- Internationale des services publics
- Les Petits Débrouillards
- Transnational Institute
- Via Campesina

Date: 25 mars 2013; 13h-19h - Université de Tunis, Blvd du 9 Avril du 9 avril (local à confirmer)

Pour de plus amples renseignements, veuillez communiquer avec :

meera@canadians.org